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P r o t o k ó ł  Nr XXII/17  

z sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 22 czerwca 2017 r.  

w Urzędzie Gminy Narewka ul. Białowieska 1 

Obecni radni: 

1. Niedźwiedź Andrzej Marcin   - zam. Kapitańszczyzna 

2. Birycka Barbara     - zam. Siemianówka 

3. Gresiuk Anna     - zam. Siemianówka 

4. Birycki Igor Janusz    - zam. Lewkowo Stare 

5. Borowska Tamara     - zam. Planta 

6. Chlabicz Leon     - zam. Narewka 

7. Ciełuszecki Jan     - zam. Lewkowo Nowe 

8. Drozd Jerzy     - zam. Narewka 

9. Gieryng Agnieszka Maria   - zam. Świnoroje 

10. Kalinowski Paweł    - zam. Nowe Masiewo 

11. Krasnopolski Mirosław   - zam. Narewka 

12. Pańkowska Walentyna   - zam. Narewka 

13. Ptaszyńska Iwona    - zam. Cieremki 

14. Romańczuk Anatol    - zam. Guszczewina 

15. Sadowski Stanisław    - zam. Tarnopol 

W sesji ponadto udział wzięli: 

1. Pawilcz Mikołaj            - Wójt Gminy 

2. Bołbot Aleksander    - Z-ca Dyrektora BPN 

3. Janowski Mikołaj    - Radny Woj. Podlaskiego 

4. Zubrycki Piotr     - sołtys sołectwa Babia Góra 

5. Kiczkaluk Włodzimierz   - sołtys sołectwa Grodzisk 

6. Saczko Olimpia              - sołtys sołectwa Guszczewina 

7. Wojciechowski Jan    - sołtys sołectwa Leśna   

8. Ciełuszecki Jan     - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe 
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9. Bondaruk Eugeniusz    - sołtys sołectwa Lewkowo Stare 

10. Łomaszkiewicz Jarosław            - sołtys sołectwa Nowe Masiewo 

11. Łuksza Helena     - sołtys sołectwa Michnówka 

12. Trusiewicz Paweł    - sołtys sołectwa Mikłaszewo 

13. Korolczuk Maria    - sołtys sołectwa Nowa Łuka 

14. Gryc Mieczysław    - sołtys sołectwa Narewka 

15. Nieścieruk Paweł    - sołtys sołectwa Ochrymy 

16. Łuksza Michał     - sołtys sołectwa Olchówka 

17. Zdanowski Aleksander   - sołtys sołectwa Planta 

18. Suchodoła Witalis    - sołtys sołectwa Podlewkowie  

19. Kardasz Mikołaj    - sołtys sołectwa Siemianówka 

20. Kajdewicz Krzysztof    - sołtys sołectwa Skupowo 

21. Hajduk Urszula    - sołtys sołectwa Tarnopol 

22. Kalinowski Paweł         - sołtys sołectwa Zabłotczyzna 

Obrady XXII sesji Rady Gminy otworzył o godz. 10:30 (przed otwarciem 

sesji odbyło się szkolenie radnych i sołtysów z zakresu ochrony danych 

osobowych) Przewodniczący Rady Gminy Narewka Pan Andrzej Marcin 

Niedźwiedź i im przewodniczył. 

Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał/ Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek dzienny 

posiedzenia.  

Do przedstawionego porządku dziennego radni żadnych uwag ani propozycji 

jego zmiany nie zgłosili. 

Porządek obrad XXII sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy. 

2. Wnioski i interpelacje radnych. 

3. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy w 2016 r. 
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     a/ wystąpienie Wójta, 

     b/ dyskusja, 

     c/ opinia Komisji Rewizyjnej, 

     d/ powzięcie uchwały. 

4. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

5. Przyjęcie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Narewka na 

lata 2017 – 2019. 

6. Przyjęcie „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Narewka do roku 

2020”. 

7. Zmiany w budżecie gminy na 2017 r.  

8. Powzięcie uchwał w sprawach: 

    - wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości, 

    - ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych mieszkańców Gminy Narewka, 

    - określenia warunków i trybu udzielania i rozliczania dotacji służących 

sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz kontroli ich wykorzystania, 

     - ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej. 

9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XXI a XXII 

sesją Rady Gminy. 

10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

11. Wolne wnioski. 

Do punktu 1 – przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź zwrócił 

się do radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z XXI sesji Rady 

Gminy? 

Do protokołu z XXI sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili i w 

zarządzonym głosowaniu 15 głosami – za, przyjęli. 

Do punktu 2 – wnioski i interpelacje radnych. 

          W tym punkcie porządku dziennego głos zabrali: 
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1. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka, który wypowiadając się odnośnie 

obchodów odsłonięcia pomnika stwierdził, że oburzającym jest fakt, że nie 

zaproszony został żaden radny. Jednym z organizatorów był Wójt. Reprezentant 

Rady Gminy, jej Przewodniczący był włączony do służb porządkowych. Jego 

zdaniem bohaterowie nie powinni dzielić społeczeństwa i dobrze byłoby, żeby 

w przyszłości już tak nie było. 

Mówił, że wcześniej zgłoszone przez niego wnioski tj. dotyczące podsypania 

drogi od Siemieniakowszczyzny przy przepompowni do lasu, wycięcia 

zakrzaczenia przy drodze od torów kolejowych w kierunku starej Łuki nie były 

wzięte pod uwagę, nie zostały zrealizowane. Przekazał prośbę mieszkańców ul. 

Białowieskiej w Narewce o wybudowanie chodnika przy tej ulicy. Mówił, że 

zgłaszał, jak również zgłaszała to radna Pani Barbara Birycka, zainstalowanie 

oświetlenia przy wiacie ogniskowej przy Ośrodku Edukacji Ekologicznej w 

Siemianówce. Proponował kupić lampy diodowe, jeśli są trudności z 

doprowadzeniem w to miejsce energii elektrycznej. 

2. Pan Jan Ciełuszecki – radny ze wsi Lewkowo Nowe prosił o realizację 

zgłoszonych wcześniej przez radnych wniosków. 

3. Pani Iwona Ptaszyńska – radna ze wsi Cieremki wnioskowała o wycięcie 

zakrzaczenia przy drodze z Eliaszuk do Łuki i uprzątnięcie gałęzi połamanych 

topoli pozostawionych w rowach przy drodze do oczyszczalni ścieków w Nowej 

Łuce. 

4. Pani Walentyna Pańkowska – radna ze wsi Narewka zgłosiła, że dość często  

w ostatnim czasie z kranów leci brudna woda. 

5. Pani Agnieszka Maria Gieryng – radna ze wsi Świnoroje wnioskowała o 

wycięcie suchych topoli przy drodze powiatowej Zabłotczyzna – Minkówka. 

6. Pani Anna Gresiuk – radna ze wsi Siemianówka wnioskowała o zabranie 

śmieci przy wiatach w Siemieniakowszczyźnie i na Maruszce pierwszej. 
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7. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol prosił o wyrównanie drogi 

na Mostki, uzupełnienie ubytków przy świetlicy wiejskiej oraz podsypanie drogi 

do Kononiuka /w stronę Ludwinowa/. 

8. Pani Tamara Borowska – radna ze wsi Planta wnioskowała o wycięcie 

zakrzaczenia przy drodze wojewódzkiej Nr 687 tj. przy wyjeździe z drogi Planta 

– Grodzisk na drogę wojewódzką Nr 687. Istniejące krzaki stwarzają zagrożenie 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym, gdyż zasłaniają widoczność kierowcom 

wyjeżdżającym na drogę Nr 687.  

9. Pani Anna Gresiuk – radna ze wsi Siemianówka prosiła o opryskanie miejsc 

przy chodnikach w Siemianówce, gdzie nie są ułożone płytki i rosną chwasty. 

Pytała w jaki sposób można wyciąć drzewo na gruncie dzierżawionym od PKP, 

przy PKP w Siemianówce.  

10. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce wnioskował o wycięcie suchych 

świerków w lesie przy posesji Drozda Michała w Skupowie. 

11. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy w 

nawiązaniu do głosu przedmówcy poinformował, że w sprawie wycięcia 

suchych świerków należy zgłosić się do leśniczego i wspólnie z nim zaznaczyć 

drzewa, które zostaną wycięte przez Nadleśnictwo. Wnioskował o uzupełnienie 

ubytku w nawierzchni drogi gminnej do Baczyńskich /k. wierzby/. Odnośnie 

odsłonięcia pomnika i jego zaangażowania przy pracach organizacyjnych nie ma 

żadnych pretensji, gdyż to zadanie otrzymał od swojego pracodawcy. Być może, 

z punktu widzenia innych osób, było to niezręczne z uwagi na pełniona funkcję 

w Radzie Gminy Narewka, ale on tego tak nie odbiera. Miał do wykonania 

zadanie i to robił. 

Pytał radnych, czy wyrażą zgodę na wystąpienie z zapytaniem do Policji, czy 

każdy może przyjść, przypiąć się do maszyny i uniemożliwić wykonywanie 

przez nią pracy w lesie, co w ostatnim czasie ma miejsce w Puszczy 

Białowieskiej. Policja przyjeżdża, ale nic nie robi. 



6 

 

12. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka w nawiązaniu do głosu Pana 

przewodniczącego Rady Gminy stwierdził, że nie rozumie sensu pytania Pana 

przewodniczącego. Sam nie jeden raz na temat Puszczy Białowieskiej mówił w 

Sejmie. Obecnie cała władza jest w rękach określonej struktury partyjnej. Jest 

gospodarz lasu, są służby które powinny zrobić porządek i my nie powinniśmy 

się w to wtrącać, a czekać na efekty działalności władzy. 

13. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy  w 

nawiązaniu do głosu przedmówcy stwierdził, że wystosowanie takiego pisma 

może pomóc w rozwiązaniu istniejącej sytuacji i opowiedział się za 

wystosowaniem pisma. 

14. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosów przedmówców 

mówił, że Rada Gminy chyba nie powinna się tym zajmować. Od Policji można  

żądać informacji o stanie bezpieczeństwa. To właściciele sprzętu powinni 

reagować na uniemożliwianie im pracy w lesie, a policja wie co ma robić. 

15. Pan Mikołaj Janowski – radny Województwa Podlaskiego mówił, że sprawy 

porządkowe są w gestii organów ścigania, ale społeczeństwo może i powinno 

wyrazić swoje stanowisko odnośnie działalności ekologów w Puszczy 

Białowieskiej. Decyzja Ministra Środowiska w sprawie Puszczy jest męska i 

zdecydowana. To nie po to przodkowie ją chronili, żeby teraz umarła. Ekolodzy 

poprzez swoje działania niejedną inwestycję narazili na straty finansowe. Jego 

zdaniem jakiś protest, sprzeciw przeciwko działalności ekologów powinien być. 

Ekolodzy nie mogą dyktować w jaki sposób ma żyć tutejsze społeczeństwo. 

16. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka proponował przygotowanie 

stanowiska Rady Gminy popierającego działalność leśników i wyrażającego 

wolę, żeby Puszcza Białowieska była zielona i miała swoją ciągłość. 

Ustalono, że takie stanowisko Rady Gminy zostanie opracowane i 

przesłane radnym do akceptacji. 

Do punktu 3 - zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy w 2016 r. 



7 

 

a/ Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź udzielił 

głosu Panu Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy. 

 /wystąpienie P. Wójta – zał. Nr 1, sprawozdanie zał. Nr 2 – w załączeniu/ 

b/ Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji.  

c/ Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Anatolowi Romańczuk – 

Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej w celu przedstawienia opinii komisji w 

sprawie wykonania budżetu gminy za 2016 r. 

 /opinia – zał. Nr 3 – w załączeniu/ 

Do przedstawionej opinii radni żadnych uwag nie zgłosili. 

 Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Nr II-00321-43/17 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 7 

kwietnia 2017 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Narewka sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2016 r. 

 /kserokopia uchwały RIO – zał. Nr 4 – w załączeniu/ 

d/ Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXII/157/17 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu 

- stanowiącą zał. Nr 5 

Do punktu 4 – udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.  

 Zgodnie z art. 18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2016 r. poz. 446) komisja rewizyjna opiniuje wykonanie 

budżetu gminy i występuje z wnioskiem do rady gminy w sprawie udzielenia 

lub nieudzielenia absolutorium wójtowi. Wniosek w sprawie absolutorium 

podlega zaopiniowaniu przez regionalną izbę obrachunkową. 
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 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Anatol Romańczuk, po 

udzieleniu mu głosu przez przewodniczącego obrad, odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Narewka. 

 /wniosek komisji – zał. Nr 6 – w załączeniu/ 

Do wniosku komisji radni żadnych uwag nie wnieśli. 

Uchwała Nr II-00322-64/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 31 maja 2017 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Narewka 

wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2016 r. 

 /uchwała RIO – zał. Nr 7 – w załączeniu/ 

Uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady. 

Przewodniczący obrad odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXII/158/17 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

- stanowiącą zał. Nr 8 

Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Panu Wójtowi udzielenia mu 

absolutorium. 

Zabierając głos Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy podziękował za udzielenie 

absolutorium i współpracę. Mówił, że jest nadzieja, że rok 2017 będzie lepszy w 

zakresie realizacji inwestycji.  

          O godz. 11:20 przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, 

która trwała do godz. 11:40.  

Do punktu 5 - przyjęcie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Narewka na lata 2017 – 2019. 
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 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź udzielił 

głosu Pani Elżbiecie Potoniec – Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w celu przedstawienia projektu Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Narewka na lata 2017 - 2019. 

Pani Kierownik omówiła cele i zadania programu. 

 Do projektu Gminnego Programu Wspierania Rodziny radni żadnych 

uwag nie zgłosili. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Narewka na lata 

2017 – 2019. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXII/159/17 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Narewka na lata 2017 – 2019 

- stanowiącą zał. Nr 9 

Do punktu 6 – przyjęcie „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Narewka 

do roku 2020”. 

            Projekt „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Narewka do roku 

2010” omówił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt. Omówił założenia i cele programu. 

Do projektu „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Narewka do roku 

2020” radni żadnych uwag nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Narewka do roku 2020”. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 
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 u c h w a ł ę  Nr XXII/160/17 

w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Narewka do 

roku 2020” 

- stanowiącą zał. Nr 10 

Do punktu 7 - zmiany w budżecie gminy na 2017 r. 

             Propozycję zmian w budżecie gminy na 2017 r. przedstawił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt. 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy, radny ze 

wsi Kapitańszczyzna, który pytał, co będzie robione w ramach utworzenia i 

wyposażenia Klubu „Senior+” w Lewkowie Starym? 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt odpowiadając na pytanie Pana 

przewodniczącego Rady Gminy poinformował, że ramach utworzenia Klubu 

„Senior+” zostanie przebudowany chodnik i podjazd dla osób 

niepełnosprawnych przy świetlicy w Lewkowie Starym, zostaną zakupione 

meble i zestawy stołowe. Będzie przebudowana łazienka. Utworzone będzie 5 

stanowisk do ćwiczeń na wolnym powietrzu. Na tarasie będzie zamontowana 

roleta, ustawione 2 stoły do tenisa, szachów. Na realizację zdania będzie 80 % 

dotacji, 20 % kosztów to środki własne. Planowana też jest przebudowa 

budynku byłego Ośrodka Zdrowia w Lewkowie na pobyt dzienny seniorów, po 

pozyskaniu środków. 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXII/161/17 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 r. 

- stanowiącą zał. Nr 11 

Do punktu 8 - powzięcie uchwał. 



11 

 

 Wszystkie projekty uchwał w tym punkcie porządku dziennego 

przedstawiał, omawiał i uzasadniał kolejno przed poddaniem danej uchwały pod 

głosowanie Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt. 

Pan przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXII/162/17 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 12 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych mieszkańców Gminy Narewka. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXII/163/17 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych mieszkańców Gminy Narewka 

- stanowiącą zał. Nr 13 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia warunków i trybu udzielania i rozliczania dotacji służących 

sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz kontroli ich wykorzystania. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXII/164/17 

w sprawie określenia warunków i trybu udzielania i rozliczania dotacji 

służących sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz kontroli ich wykorzystania 

- stanowiącą zał. Nr 14 
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 Po wyjaśnieniu przez Pana Wójta projektu uchwały w sprawie ustalenia 

stawki procentowej opłaty adiacenckiej głos zabrali: 

1. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, że jego zdaniem stawki 

procentowe opłat adiacenckich ujęte w projekcie uchwały są za wysokie. 

Wnioskował o ustalenie stawki procentowej opłaty adiacenckiej w wysokości 10 

% różnicy wartości nieruchomości, której wysokość wzrośnie w wyniku jej 

podziału i 30 % różnicy między wartością jaką  miała nieruchomość przed 

wybudowaniem urządzeń infrastruktury technicznej, a wartością jaką 

nieruchomość ma po ich wybudowaniu. 

2. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy pytał w 

jakiej wysokości mogą być dochody z tego tytułu? 

3. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt odpowiadając na pytanie Pana 

przewodniczącego stwierdził, że nie da się przewidzieć dochodów z tytułu opłat 

adiacenckich, gdyż trudno powiedzieć ile będzie budowanych urządzeń 

infrastruktury i ile nieruchomości będzie dzielonych. Jednej osobie naliczono 

opłatę adiacencką w wysokości 28 tys. zł.  

4. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol uważa, że proponowane 

stawki procentowe opłaty adiacenckiej są za wysokie. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie wniosek P. Leona Chlabicza tj. kto z radnych jest za ustaleniem 

stawki procentowej opłaty adiacenckiej w wysokości 10 % różnicy wartości 

nieruchomości, której wysokość wzrośnie w wyniku jej podziału i 30 % różnicy 

między wartością jaka miała nieruchomość przed wybudowaniem urządzeń 

infrastruktury technicznej, a wartością jaką ma nieruchomość po ich 

wybudowaniu. 

Za ustaleniem stawki procentowej opłaty adiacenckiej w wysokości 

odpowiednio 10 i 30 % głosowało 13 radnych, nikt z radnych nie był przeciw, 2 

wstrzymało się od głosu. 
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 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXII/165/17 

w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej 

- stanowiącą zał. Nr 15. 

Do punktu 9 - sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między 

XXI a XXII sesją Rady Gminy. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź udzielił 

głosu Panu Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy, w celu przedstawienia 

sprawozdania z działalności Wójta w okresie między XXI a XXII sesją Rady 

Gminy. 

 /sprawozdanie – zał. Nr 16 – w załączeniu/ 

Do przedstawionego sprawozdania radni żadnych uwag nie zgłosili i 

jednomyślnie przyjęli. 

Pan Wójt pytał radnych czy można utworzyć miejsce pracy dla osoby 

niepełnosprawnej i zainstalować monitoring wizyjny w kilku miejscach w 

Narewce? Osoba ta zajmowałaby się m.in. obsługą monitoringu. Na utworzenie 

miejsca pracy można pozyskać 50 tys. zł z PFRON-u.  

Pytał także, czy będzie zgoda radnych na zakupienie deszczowni do utrzymania 

w odpowiednim stanie boiska piłkarskiego? Koszt deszczowni to 56 tys. zł. 

Poinformował, że w ramach gospodarki niskoemisyjnej będzie ogłoszony 

konkurs RPO na wymianę pieców węglowych skierowany do miast i miast 

gmin. Pytał, czy przygotowywać i składać wniosek z odpłatnością mieszkańca w 

wysokości 25 % kosztu? 

 Wszyscy radni wyrazili zgodę na utworzenie stanowiska pracy dla osoby 

niepełnosprawnej i zainstalowanie monitoringu w Narewce, zakupienie 

deszczowni do utrzymania w dobrym stanie boiska piłkarskiego oraz 
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przygotowanie i złożenie wniosku o dofinansowanie wymiany pieców 

węglowych. 

Do punktu 10 - odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt. I tak: 

- pomnik Inki został odsłonięty. Jako współorganizator podpisał zaproszenie na 

uroczystość, które miało zostać wysłane do Pana Prezydenta RP i Pana Ministra 

Ochrony Środowiska. Zostało rozesłane do wszystkich zaproszonych. 

Zaproszenia wysyłała Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych w 

Białymstoku. Listy osób zaproszonych nie widział, szkoda, że nie było na niej 

radnych Rady Gminy Narewka. Z budżetu gminy koszt nie był duży, zakupiono  

kilka statuetek żubra, które zostały wręczone niektórym gościom. Żyjemy na 

tym terenie od pokoleń i dalej chcemy tu żyć mimo, że zdarzają sprawy 

problematyczne i dyskusyjne problemy, 

- wiele wniosków, które wcześniej były zgłoszone przez radnych nie zostało 

jeszcze zrealizowanych, gdyż nie było pracowników, którzy mogli je wykonać. 

Zostaną one zrealizowane,  

- od najbliższego wtorku będą podsypywane i równane gminne drogi żwirowe, 

- było wycinane zakrzaczenie przy drodze od torów kolejowych w kierunku 

starej Łuki, lecz nie wszystkie krzaki zostały wycięte. Zakrzaczenie zostanie 

wycięte w ciągu 1 – 2 dni, 

- na wykonanie chodnika przy ul. Białowieskiej w Narewce zostanie w lipcu lub 

sierpniu br. ogłoszony przetarg, 

- zakupione zostaną lampy ledowe i ustawione przy wiacie ogniskowej przy 

Ośrodku Edukacji Ekologicznej w Siemianówce oraz w innych miejscach na 

terenie gminy tj. m. in. przy ul. Dębowej w Nowej Łuce, przy drodze miedzy 

Narewką a Świnorojami, 

- zakrzaczenie przy drodze Eliaszuki – Łuka zostanie wycięte. Była zepsuta 

kosiarka bijakowa i dlatego nie zostało to zrobione, 
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- gałęzie z rowów zostaną zabrane, 

- woda w wodociągu w Narewce jest brudna po pobraniu wody przez 

samochody strażackie. W czasie wykonywania stacji uzdatniania wody w 

Narewce zrobione zostanie płukanie linii. Samochody strażackie już teraz mają 

pobierać wodę z hydrantu przy hydroforni, 

- wniosek o wycięcie uschniętych topoli przy drodze powiatowej Zabłotczyzna – 

Minkówka zostanie przesłany do Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce, 

- śmieci przy wiatach na Siemieniakowszczyźnie i Maruszce zostaną zabrane, 

- podsypane będą drogi gminne w Tarnopolu, uzupełniony ubytek przy 

świetlicy, a droga do Suchodoły zostanie podsypana kruszywem, 

- wniosek o wycięcie zakrzaczenia przy wyjeździe z drogi Planta – Grodzisk na 

drogę wojewódzką Nr 687 zostanie przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Białymstoku, 

- będzie stosowany środek chemiczny do oprysków chwastów przy chodnikach, 

- ubytek w nawierzchni drogi do Baczyńskich /koło wierzby/ zostanie 

uzupełniony. 

Do punktu 11 – wolne wnioski.  

 W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Mikołaj Janowski – Rady Województwa Podlaskiego poinformował, że 

już na konferencji w Nadleśnictwie w Gruszkach w dniu 30 grudnia 2011 r. 

mówił, że leśnicy muszą wycinać w celach zdrowotnych świerki zarażone 

kornikiem, gdyż jeśli tego nie zrobią w roku 2017 będą musieli „ciąć Puszczę”. 

Uważa, że nie należy bać się zajmowania stanowisk, także w sprawie Puszczy. 

Poinformował, że 12 czerwca br. złożył wniosek do Dyrektora Podlaskiego 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego o rozwiązanie z dniem 30 czerwca 2017 r. 

umowy o pracę. Podziękował za współpracę pracownikom Urzędu Gminy, 

sołtysom, radnym. 

Mówił, że w czasie jego rocznej pracy zostało przeniesione biuro, w którym są 

dużo lepsze warunki, a czynsz w takiej samej wysokości, jak w poprzednim 
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miejscu. Pracownicy ODR wypełnili rolnikom o wiele więcej wniosków o 

dopłaty niż w analogicznym poprzednim okresie. Każdy pracownik ODR ma w 

ciągu roku udzielić 400 informacji dla rolników, a kierownik 110. Udzielił 1227. 

Biuro Powiatowe ARiMR za czasów jego kierownictwa było na 1 miejscu. Ma 

obawy co do modernizacji drogi Nr 687, ale są zapewnienia, że środki na to 

zadanie będą. Do listopada br. ma być opracowany projekt na drogę 

Siemianówka – Tarnopol /koszt opracowania 576.860 zł/, następnie ma być 

ogłoszony przetarg na modernizację drogi Nr 687 wraz z drogą Siemianówka – 

Tarnopol. 

Podkreślił, że jego zdaniem w całej historii Puszczy Białowieskiej to leśnicy i 

mieszkańcy dbali o Puszczę i „wykonywali dobrą robotę”. 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy poinformował, że w dniach 21 i 22 

czerwca br. w Narewce odbywało się Zgromadzenie Związku Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego z udziałem członka Komisji Europejskiej, który 

mówił, że inwestycje najlepiej realizować teraz, gdyż po 2020 r. środków może 

być mniej i pomoc może być zwrotna. Odpowiadając na pytanie w sprawie 

drogi Nr 687 publicznie (na tym zgromadzeniu) Dyrektor PZDW Pan Sulima 

potwierdził, że przetarg na przebudowę drogi zostanie ogłoszony w IV kwartale 

br. Pan Wójt prosił Pana Mikołaja Janowskiego – Radnego Województwa 

Podlaskiego, żeby miał na uwadze zachowanie tego terminu przez PZDW. 

3. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo pytał, co z przebudową 

drogi Olchówka – Masiewo? Wnioskował o kurs autobusu do Masiewa w 

okresie wakacji oraz wykonanie przepustu drogowego na posesję P. Grzegorza 

Siemiakowicza. 

4. Pan Jan Wojciechowski –sołtys sołectwa Leśna prosił o podsypanie 2 

gminnych dróg żwirowych w Leśnej. 

5. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy, który odnosząc do głosów w wolnych 

wnioskach poinformował: 
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- na przebudowę drogi do Masiewa jest opracowana dokumentacja. W ciągu 

najbliższych dni będzie wiadomo, czy będą środki z Lasów na dofinansowanie 

tego zadania, 

- w czasie wakacji będzie kurs autobusu do Masiewa, 

- przepust do posesji w Masiewie zostanie wstawiony, 

- drogi w Leśnej zostaną podsypane skruszonym betonem. 

 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Andrzej Marcin Niedźwiedź zamknął o godz. 12:50 obrady XXII sesji Rady 

Gminy Narewka i podziękował zebranym za udział w sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

Do protokołu dołączono 16 załączników. 

Protokolant:                                                         Przewodniczący Rady Gminy 

 

N. Kiczkaluk                                                         Andrzej Marcin Niedźwiedź 

podinspektor 

  

 

 

 

 

 


